



ASEAN PARLIAMENTARIANS FOR HUMAN RIGHTS

សមាជិកសភាអំពាវនាវឱ្យអាស៊ានចាត់វិធានការជាក់ស្តែងលើប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ានៅកិច្ចប្រជុំកំពូលជួបជាមួយ NUG

ហ្សាកាតា៖ សមាជិកសភាអាស៊ីអាគ្នេយ៍អំពាវនាវឱ្យសមាគមប្រជាជាតិអាស៊ីអាគ្នេយ៍ហៅកាត់ថាអាស៊ានប្រើប្រាស់កិច្ចប្រជុំកំពូលអាស៊ាននៅសប្តាហ៍នេះដើម្បីចាត់វិធានការជាក់ស្តែងដើម្បីដោះស្រាយស្ថានភាពរ៉ាំរ៉ៃហានុរាយនៅក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ារួមទាំងការភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងភ្លាមៗជាមួយរដ្ឋាភិបាលរួបរួមជាតិ(NUG)។

"យើងជិតដល់មួយឆ្នាំហើយ ចាប់តាំងពីយោធាមីយ៉ាន់ម៉ា បានធ្វើរដ្ឋប្រហាររបស់ខ្លួន ហើយបានចាប់ផ្តើមអំពើហិង្សា និងអាក្រក់ដល់មនុស្សជាតិយោធាបានមកលើប្រជាជន និងបានបំផ្លិចបំផ្លាញជីវិតមនុស្សរាប់លាននាក់" លោក **Charles Santiago** ប្រធានសមាជិកសភាអាស៊ានដើម្បីសិទ្ធិមនុស្ស (APHR) និងសមាជិកសភាម៉ាឡេស៊ីបាននិយាយ "កិច្ចប្រជុំកំពូលនៅសប្តាហ៍នេះត្រូវតែជាឱកាសសម្រាប់ប្រទេសនេះ ដើម្បីដាក់ចេញនូវជំហានជាក់ស្តែង ដើម្បីជួយប្រជាជនមីយ៉ាន់ម៉ា ដែលជាអ្វីៗរាល់ថ្ងៃ ចាប់តាំងពីថ្ងៃទី ១ ខែកុម្ភៈបានបង្ហាញយ៉ាងក្លាហានទៅកាន់ពិភពលោកថាពួកគេមិនទទួលយករបបយោធាដ៏សាហាវនេះទេ"។

APHR ត្រូវបានលើកទឹកចិត្តដោយការសម្រេចចិត្តរបស់អាស៊ានក្នុងការមិនរាប់បញ្ចូលមេដឹកនាំរដ្ឋប្រហារលោក **មីន អ៊ុងឡាំង** ពីការចូលរួមកិច្ចប្រជុំកំពូលអាស៊ាននៅសប្តាហ៍នេះដោយលើកឡើងពីកង្វះការរីកចម្រើនពីការមូលមតិគ្នា ៥ ចំណុចស្តីពីមីយ៉ាន់ម៉ាដែលបានព្រមព្រៀងក្នុងកាលពីខែមេសាប៉ុន្តែបានអំពាវនាវឱ្យមានអ្វីដែលត្រូវធ្វើបន្ថែមទៀត។

"យើងទទួលស្គាល់ថាអាស៊ានបានបោះជំហានដ៏សំខាន់មួយក្នុងការមិនអញ្ជើញលោក **មីន អ៊ុងឡាំង** និងឱ្យគាត់ដឹងថាការលេងសើចរបស់គាត់ជាមួយពួកគេមិនមែនកើតឡើងដោយឥតមានផលវិបាកនោះទេ។ ឥឡូវនេះមេដឹកនាំក្នុងតំបន់របស់យើងត្រូវតែប្រើប្រាស់ឱកាសដែលមិនធ្លាប់មានពីមុនមកនេះ ដើម្បីពង្រឹងការឆ្លើយតបរបស់ពួកគេឱ្យកាន់តែខ្លាំងក្លាថែមទៀតនិង ធ្វើការរីកចម្រើនពិភពលោកដល់ការធ្វើឱ្យមីយ៉ាន់ម៉ាដើរលើផ្លូវប្រជាធិបតេយ្យ។ ជាងបួននិងសំខាន់បំផុតអាស៊ានត្រូវជួបប្រជុំជាផ្លូវការនិងជាសាធារណៈជាមួយតំណាងនៃ NUG ដែលបានជាប់ឆ្នោតត្រឹមត្រូវ" Santiago បាននិយាយ ។

APHR បាននិយាយថា ភាពជឿជាក់របស់អាស៊ាន អាស្រ័យលើសមត្ថភាពរបស់ខ្លួនក្នុងការធ្វើសកម្មភាពយ៉ាងម៉ឺងម៉ាត់



ASEAN PARLIAMENTARIANS FOR HUMAN RIGHTS

និងនាំឱ្យរបបយោធាមីយ៉ាន់ម៉ា បញ្ចប់យុទ្ធនាការនៃអំពើហិង្សាលើប្រជាជនមីយ៉ាន់ម៉ា

ជាពិសេសត្រូវតែធ្វើឱ្យយោធាមីយ៉ាន់ម៉ាលានដល់ការព្រមព្រៀងគ្នា ៥

ចំណុចដែលបានព្រមព្រៀងគ្នារវាងមេដឹកនាំនៃប្រទេសជាសមាជិកអាស៊ានចំនួន ៩ និងលោក **មីនអ៊ីងឡាំង** កាលពីខែមេសា។

លើសពីនេះ អាស៊ានត្រូវតែបញ្ឈប់ការអញ្ជើញតំណាងរបបយោធាផ្សេងទៀតឱ្យចូលរួមកិច្ចប្រជុំផ្លូវការរបស់អាស៊ានទាំងអស់

រហូតដល់មានការបញ្ចប់អំពើហិង្សា អ្នកទោសនយោបាយទាំងអស់ត្រូវបានដោះលែង

ហើយគន្លុះរបស់ប្រជាជនសម្រាប់លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យពេញលេញត្រូវបានលើ។ ក្រុមនេះបាននិយាយ។

ប្រទេសជាសមាជិកអាស៊ានជាពិសេសប្រទេសថៃក៏ត្រូវតែទទួលបានការគាំទ្រពីតំបន់និងដៃគូសន្តានាអាស៊ានផងដែរដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងច

លនាជនភៀសខ្លួនតាមរបៀបដែលគោរពសិទ្ធិមនុស្សរួមទាំងការផ្តល់ជំនួយមនុស្សធម៌និងអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកដែលភៀសខ្លួនពីប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា

ស្វែងរកសិទ្ធិជ្រកកោន។ APHR បាននិយាយ

“ក៏ដូចជាការគំរាមកំហែងដល់ស្ថិរភាព និងសន្តិភាពក្នុងតំបន់ សូមកុំឱ្យបាត់បង់ការមើលឃើញការពិតថា មេដឹកនាំរបបយោធាមីយ៉ាន់ម៉ា

ក៏ត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទឧក្រិដ្ឋកម្មដ៏អាក្រក់បំផុតដែលនឹកស្មានមិនដល់ រួមទាំងអំពើប្រល័យពូជសាសន៍។ មានតែកន្លែងមួយគត់ដែល

មីន អ៊ីងឡាំង ជាកម្មសិទ្ធិ៖ មិនមែននៅក្នុងកិច្ចប្រជុំរបស់អាស៊ានទេ ប៉ុន្តែនៅក្នុង តុលាការយុត្តិធម៌អន្តរជាតិ” លោក **Santiago**

បាននិយាយ។